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Indre By Lokaludvalg foreslår hermed, at I pålægger forvaltningen at 

undersøge, hvordan Københavns Kommune kan indføre forbud mod 

varmelamper ved udeserveringer. 

 

I en tid, hvor Danmark står i en energiforsyningskrise, hvor der er besluttet en 

omfattende energispareplan for den offentlige sektor og hvor alle opfordres 

til at spare på energien, er det fornuftsstridigt, at restauratører i Indre By 

bruger energi på varmelamper til at opvarme luft ved udeserveringer, også 

når der ikke er gæster. 

 

Både elektriske og gasdrevne udendørs varmelamper bruger meget energi. 

energispild. Magasinet KBH bragte i april 2021 flere beregninger udført af 

civilingeniør Mads Aarup med udgangspunkt i eksempler fra virkeligheden 

angående opvarmning af luft ved udeserveringer. Fx. dette: ”Seks elektriske 

terrassevarmere à 1½ kW tændt 16 timer i døgnet halvdelen af året giver 

9 kW x 16 t x 162 = 23 MWh elektricitet — svarende til ti familiers typiske 

elforbrug i lejligheder.” 

 

I lokaludvalget er vi med på, at el- og gaspriserne i nogen grad kan regulere 

restauratørers anvendelse af varmelamper, men indtil videre har vi ikke set 

tegn på, at el- og gaspriserne får restauratørerne til at slukke for 

varmelamperne. 

 

En undersøgelse af hvordan Københavns Kommune kan indføre forbud mod 

varmelamper, kan omfatte 

- forbud mod varmelamper for en del af døgnet eller ugen 

- forslag til hvordan kommunen kan formå restauratørerne til at tilbyde 

deres gæster varme tæpper 

- forslag til hvordan et forbud mod varmelamper håndhæves.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

Indre By Lokaludvalg 


